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BRMG.0012.45.2023/KSiB   
 

PROTOKÓŁ NR 63–05/2023 
 

Z sześćdziesiątego trzeciego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta 

Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 19 czerwca 2023 roku, 

a rozpoczęło się o godz. 16:00 w Sali Seàn'a Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu w 

Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na siedmiu członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu uczestniczyło sześciu, czyli 

było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Nieobecna radna Teresa Wasilewska. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 

obrady, otworzył 63 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 

powiedział, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą elektroniczną 

wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

1. Omówienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2022 rok. 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania – druk nr 1713. 
Przedstawia: Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-Gospodarczych w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Pomorskiemu w formie 

dotacji celowej na zakup aparatury, sprzętu i wyposażenia medycznego dla 

podmiotów leczniczych funkcjonujących na terenie Miasta Gdańska, dla których 

podmiotem tworzącym jest Samorząd Województwa Pomorskiego – druk nr 1719. 
Przedstawia: Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie na terenie miasta Gdańska działalności w 

zakresie: opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i 

spalarni zwłok zwierzęcych i ich części oraz ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami – druk nr 1718. 
Przedstawia: Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 
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4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1715.    
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1716.  
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Następnie przewodniczący powiedział, że do Komisji zostały skierowane do zaopiniowania 

projekty uchwał:  
 

• w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania dotacji celowych na zadania 

związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną, z wyłączeniem dotacji 

celowych na likwidację nieefektywnych źródeł ciepła – druk nr 1724 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1703 wprowadzić do porządku jako pkt 2A. 
 

Głosowanie: 

5 za – jednogłośnie 
 

• w sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w podwyższonym kapitale 

zakładowym spółki Pomorska Kolej Metropolitalna Spółka Akcyjna z siedzibą 

w Gdańsku – druk nr 1721 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1721 wprowadzić do porządku jako pkt 3A. 
 

Głosowanie: 

5 za – jednogłośnie 
 

• w sprawie przyznania dodatkowych środków finansowych na działania 

statutowe jednostek pomocniczych Miasta Gdańska – druk nr 1723 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1721 wprowadzić do porządku jako pkt 3B. 
 

Głosowanie: 

5 za – jednogłośnie 
 

Po ustaleniu porządku obrad Komisja przeszła do omawiania poszczególnych 

punktów.  

PUNKT – 1 

Omówienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2022 rok. 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania – druk nr 1713. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXV sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.210.2023). 
 

Pan Robert Wójcik – Główny Specjalista w Referacie Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił Raport. 

Powiedział: uchwała dotyczy udzielenia wotum zaufania, a Rada może udzielić wotum 

zaufania po debacie nad raportem o stanie miasta i będę mówić o raporcie o stanie 

miasta. Bardzo krótko państwu opowiem.  
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Jest to już 5 raport i jest podsumowaniem działalności Prezydenta w roku poprzednim. 

Struktura raportu jest bardzo podobna do tego co było w poprzednich latach. Jest jedna 

nowość. Jest to rozdział opisujący działanie miasta na rzecz uchodźców.  

 

 

 
 

Podstawowe dane o budżecie. Dochody i wydatki. W zeszłym roku wydatki były wyższe niż 

dochody. Mieliśmy deficyt budżetowy na poziomie 88 mln zł. Główną pozycją w budżecie 

po stronie wydatków jest edukacja. Jak spojrzymy na ostatnie lata to jest taki trend rosnący 

tych wydatków i jeśli mówimy o 2022 roku to też po raz pierwszy dopłata z budżetu miasta 

była wyższa niż to co budżet otrzymuje w formie dotacji czy subwencji oświatowej.  
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Ocena ratingowa, czyli wewnętrzna ocena pokazująca stabilność finansów, wiarygodność 

kredytową. Pomimo trudnej sytuacji związanej z wojną, migracją, także zmianami 

podatkowymi, które wpływają na poziom dochodów budżetowych te oceny zostały 

utrzymane na poziomie takim jak w poprzednich latach.  

  

 
Mamy 486 345 mieszkańców na koniec 2022 roku. To są dane wg Głównego Urzędu 

Statystycznego, o 74 osób więcej. Mamy wzrost niewielki, ale jednak. Ten wzrost wynika 

przede wszystkim z dodatniego salda migracji, więcej osób do nas przyjeżdża niż 

wyjeżdża. Przyrost naturalny jest ujemny trzeci rok z rzędu. Niepokojąca jest liczba 

urodzeń na poziomie 4690, najniższa od 10 lat.   
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Od września poprzedniego roku mamy nową strategię miasta, nowe cele strategiczne, 

zwłaszcza wzmocniony jest obszar zielony, czyli ochrona środowiska i zrównoważony 

rozwój. Każdy z celów ma swoje wskaźniki ze swoimi wartościami docelowymi, np. do 2030 

roku zasadzimy 50 000 drzew. Elementem strategii jest także model struktury 

funkcjonalno-przestrzennej czyli taki graficzny element strategii pokazujący jest miast a w 

przestrzeni ma się rozwijać, jakie funkcje i pokazać to w przestrzeni.  

 
Mówiłem o tym, że jest dodatkowy rozdział, nowy rozdział. Wszystkie te działania na rzecz 

uchodźców są opisane w rozdziale. Powiem tylko, że z budżetu miasta wydaliśmy na 

wsparcie ponad 109 mln zł, przy czym 103 mln zł to były środki z rządowego Funduszu 

Pomocy, środki własne miast to było niespełna 5 mln zł.    
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Kilka podstawowych informacji z poszczególnych obszarów rozwojowych. Jeśli chodzi o 

edukację to była m. in. kontynuacja rozwoju zasobów infrastruktury. Powstały nowe 

żłobki, ponad 300 miejsc w przedszkolach publicznych. Kontynuowana była także budowa 

szkoła przy Srebrnej, budowa szkoły przy ul. Orfeusza. Zdrowi i sport kontynuacja 

wsparcia prokreacji, 173 dzieci urodzonych w roku 2022. Łącznie od początku programu 

już 660. W zeszłym roku uruchomiony został program bezpłatnych szczepień przeciwko 

HPV, z których skorzystało 566 dzieci 12-letnich. Kontynuowany był także Program 

Ochrony Zdrowia Psychicznego. Ponad 24 tys. osób z niego skorzystało. Też wydarzenia 

sportowe dużej rangi jak siatkarski turniej Ligi Narodów czy mistrzostwa świata kobiet w 

siatkówce.   
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Jeśli chodzi o integrację społeczną jako przykłady działań możemy mówić o Gdańskim 

Programie Mieszkalnictwa Społecznego dla osób zagrożonych wykluczeniem społecznym. 

Kolejne 10 mieszkań do tego programu trafiło, łącznie to już 190 mieszkań wspomaganych 

ze wsparciem. Współpraca z organizacjami pozarządowymi. Tutaj kwota współpracy to już 

ponad 106 mln zł. Wzrost rok do roku o ponad 30 mln zł. Byliśmy Europejską Stolicą 

Wolontariatu w zeszłym roku. Realizacja budżetu obywatelskiego.   

 
Kultura i czas wolny. W zeszłym roku zainaugurowany został program Edukacji do kultury. 

Z inwestycji otwarto Ratusz Oruński jako siedzibę biblioteki, przestrzeń działań 

społecznych, także siedzibę rady dzielnicy. A jeśli chodzi o czas wolny możemy mówić o 

rekordowej liczbie turystów w zeszłym roku. To 3,7 mln osób. Więcej niż przed pandemią, 
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także duży wzrost jeśli chodzi o turystów zagranicznych. W pandemii liczba zwłaszcza 

turystów zagranicznych była znacznie mniejsza.   

 

 
Kilka takich inwestycji infrastrukturalnych. Zmodernizowany został sortownia w Zakładzie 

Utylizacyjnym dzięki czemu możemy teraz możemy odzyskiwać 85% odpadów, które 

trafiają do sortowni. To dwa razy więcej niż przed modernizacją. Remont 212 lokali z 

zasobu komunalnego/ Kontynuujemy termomodernizację i w szkołach i w budynkach 

mieszkalnych komunalnych. Są również inwestycje z zakresu ochrony 

przeciwpowodziowej i zwiększenia retencji. Tu jako przykład możemy podać poprawę 

odprowadzania wód deszczowych ze skrzyżowania ul. Nowe Ogrody i 3 Maja, która była 
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rozpoczęta w zeszłym roku, a ukończona w maju bieżącego roku. Kontynuacja działań na 

rzecz małej retencji. Kolejne ogrody deszczowe i niecki retencyjne w ubiegłym roku.  

 
Mobilność i transport jako przykłady działań w zeszłym roku jakie były najbardziej głośne 

to nowe przejścia naziemne przy Bramie Wyżynnej przy Gdańskim Uniwersytecie 

Medycznym. Budowa nowej linii tramwajowej, która została otwarta już w bieżącym roku. 

Została podjęta decyzja, że inwestujemy w tabor zeroemisyjny. Zakupiliśmy 3 w zeszłym 

roku minibusy elektryczne i została podpisana umowa na 18 autobusów i dobre dane 

wzrost liczby pasażerów komunikacji miejskiej po tym tąpnięciu w czasie pandemii, z 

każdym kolejnym rokiem jest tych pasażerów trochę więcej. W zeszłym roku 20% wzrost.   
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Przestrzeń publiczna. Trwała budowa Mostu Stągiewnego i mariny. Dokonano rozbudowy 

portu jachtowego w Górkach Zachodnich dla 183 jednostek pływających. Z takich działań 

już bardziej miękkich, włączających mieszkańców rozpoczęły się prace studium pasma Alei 

Grunwaldzkiej. Trwały też prace nad Gdańską Polityką Zieleni.   

 
Jak ważnym tematem obecnie i oczekiwanym przez mieszkańców jest środowisko i zieleń. 

Przykłady działań zazieleń są 4 nowe pomniki przyrody i 2 użytki ekologiczne. Mamy nowe 

łąki kwietne, 13 łąk. 4,5 tysiąca nowych drzew nie licząc tych, które są nasadzeniami 

zastępczymi. Dalsze prace związane z parkiem południowym. Opublikowany w zeszłym 

roku master plan. A jeśli chodzi o jakość powietrza to każdego roku likwidowane są piece 

węglowe. W zeszłym roku było to 223 piece dzięki dotacjom, które są udzielane oraz 109 

systemów ogrzewania węglowego w lokalach komunalnych. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie Raportu, powiedział: 

trzeba podkreślić, że raport jest analizowany przekrojowo z danych tematów w komisjach 

tematycznych. Też już mieliśmy okazję wysłuchać na Komisji Edukacji i tam te rzeczy 

edukacyjne wybrzmiały bardziej,  a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał 

pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1713. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Roberta Wójcika – Głównego Specjalistę w Referacie Badań i 

Analiz Społeczno-Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie 

wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1713. (Opinia nr 63-05/514-72/2023) 
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PUNKT – 2 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Pomorskiemu w formie 

dotacji celowej na zakup aparatury, sprzętu i wyposażenia medycznego dla 

podmiotów leczniczych funkcjonujących na terenie Miasta Gdańska, dla których 

podmiotem tworzącym jest Samorząd Województwa Pomorskiego – druk nr 1719. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXV sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.216.2023). 
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: dzień dobry, przedmiotem niniejszej uchwały jest poszerzenie zakresu 

wsparcia dla Województwa Pomorskiego nie poprzez zwiększenie kwoty, tylko poprzez 

poszerzenie, Samorząd Województwa wystąpił oto, żeby poszerzyć zakres, na który 

pomoc może być udzielana, nie tylko na zakup aparatury i sprzęt wyposażenia 

medycznego, lecz również o realizację zadań inwestycyjnych. W praktyce wynikało to z 

wniosku Szpitala Psychiatrycznego, który prosił bardzo, żeby z tych pieniędzy, które 

miasto przekazuje, żeby można było też wesprzeć remont na jego terenie. Uogólniając 

Marszałek nie miał nic przeciwko, więc skierował do nas pismo o poszerzenie tego 

zakresu, żeby też z tych pieniędzy można było przeprowadzić remont w Szpitalu 

Psychiatrycznym i wynikiem tego jest ta uchwała, na podstawie której będzie to mogło być 

zrealizowane jeszcze w tym roku. Uprzejmie proszę o pozytywne zaopiniowanie tejże 

zmiany.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czego dotyczy remont konkretnie?  

 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Remont dotyczy w Wojewódzkim Szpitalu Psychiatrycznym im. Bilikiewicza, tak naprawdę 

w większości dotyczy powierzchni, które są zajmowane przez szkołę przyszpitalną, która 

tam jest umieszczona. Ona jest w kiepskim stanie, ale oni chcą uruchomić ten remont w 

okresie zmniejszonego ruchu w okresie letnim, póki jest ciepło i będzie można go 

przeprowadzić. Co prawda ta szkoła nie działa w trybie tak jak normalna szkoła i latem też 

działa, też są nauczyciele, też przeprowadzają lekcje, ale jest łatwiej robić remont w okresie 

letnim, wtedy wiadomo wszystko szybciej schnie i tego typu okoliczności, więc w 

szczegółach to będzie dotyczyło remontu szkoły przyszpitalnej. I tak szkoła znajduje się w 
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szpitalu, pracuje na mieniu szpitalnym, w pomieszczeniach szpitalnych, których 

właścicielem jest Marszałek.   
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1719. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 

Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1719. (Opinia nr 63-05/515-73/2023) 

PUNKT – 2A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 

Regulaminu udzielania dotacji celowych na zadania związane z ochroną środowiska 

i gospodarką wodną, z wyłączeniem dotacji celowych na likwidację nieefektywnych 

źródeł ciepła – druk nr 1724. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXV sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.221.2023). 
 

Pan Tomasz Hoppe – Kierownik Referatu Klimatu w Wydziale Środowiska w imieniu 

wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: dzień dobry, proszę państwa przychodzę z uchwałą uchylającą poprzednią 

uchwałę, nowa uchwała dotycząca dotacji z zakresu ochrony środowiska. Zmiana jest 

podyktowana tym, że dofinansowanie na wymianę źródeł przeszły do innej jednostki. Już 

nie zajmuje się tym Wydział Środowiska. Żeby uporządkować tę sprawę napisaliśmy nowy 

regulamin. W sumie duże zmiany są dwie. Jedna jest taka, że w tej chwili podpisywaliśmy 

umowę po realizacji zadania, a teraz będziemy tą umowę podpisywać przed. Druga 

zmiana wykreśliliśmy z możliwości ubiegania się o dotację przedsiębiorców. Trzecia to jest 

taka proceduralna. Umożliwiliśmy składanie wniosków przez E-PUAP. W tej chwili nie było 

takiej możliwości. Bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 

 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

To wykreślenie przedsiębiorców chciałam dopytać co było podstawą tego?  
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Pan Tomasz Hoppe – Kierownik Referatu Klimatu w Wydziale Środowiska 

Jesteśmy teraz w okresie przejściowym zmiany przepisów dotyczących pomocy de 

minimis i musielibyśmy tą uchwałę zaraz zmieniać w sierpniu, bo tam będzie całkowita 

zmiana, więc prosimy ze względu na okres grzewczy, właściwie na prace proceduralne 

Biura Energetyki, żeby ją wprowadzić teraz, bo bez tej uchwały oni nie mogą procedować 

swojej, a we wrześniu przyjdziemy już z przedsiębiorcami, z uzupełnieniem tej uchwały.   
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1724. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Tomasza Hoppe – Kierownika Referatu Klimatu w Wydziale 

Środowiska, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1724. (Opinia nr 63-05/516-74/2023) 

 

PUNKT – 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie na terenie miasta Gdańska działalności w 

zakresie: opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i 

spalarni zwłok zwierzęcych i ich części oraz ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami – druk nr 1718. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXV sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.215.2023). 
 

Pan Tomasz Hoppe – Kierownik Referatu Klimatu w Wydziale Środowiska w imieniu 

wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: szanowni państwo przychodzę z ostatnią już uchwałą spowodowaną zmianą 

prawa wodnego w 2022 roku. Do tej pory przydomowe oczyszczalnie ścieków i osadniki i 

nieczystości z bezodpływowych zbiorników były traktowane jednakowo. W tej chwili 

mamy rozróżnienie na osadniki i zbiorniki bezodpływowe, dlatego w uchwale w 

regulaminie naszym, według którego udzielamy koncesji na wywóz musimy dopisać lub 

osadników i przydomowych oczyszczalni ścieków i to jest właściwie jedyna zmiana w tej 

uchwale. W tej chwili wydajemy do końca czerwca możemy wydawać koncesje według 
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przepisów przejściowych, a od lipca już musimy zmienić tą uchwałę, także bardzo proszę 

o pozytywne zaopiniowanie.     
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czy to zmienia w ogóle też coś w funkcjonowaniu?  
 

Pan Tomasz Hoppe – Kierownik Referatu Klimatu w Wydziale Środowiska 

Nic. Musimy dopisać te osadniki po prostu, bo w tej chwili one były traktowane w 

nieczystościach opróżniania bezodpływowych zbiorników, to były zbiorniki bezodpływowe 

i przydomowe oczyszczalnie ścieków, a teraz ustawodawca rozróżnił to i dlatego …    
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Bo w ogóle są to różne rzeczy.  
 

Pan Tomasz Hoppe – Kierownik Referatu Klimatu w Wydziale Środowiska 

Mają różne parametry. Teraz osobno trzeba mieć zgodę na zlewni też na odbiór 

osadników. Mieliśmy z tym problem, bo żaden przedsiębiorca nie chciał tego robić, już na 

terenie miasta co najmniej trzy firmy dostały zezwolenie i do Gdańskich Wodociągów 

oddają już na zlewnię.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1718. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Tomasza Hoppe – Kierownika Referatu Klimatu w Wydziale 

Środowiska, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1718. (Opinia nr 63-05/517-75/2023) 

PUNKT – 3A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Pomorska Kolej 

Metropolitalna Spółka Akcyjna z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1721. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXV sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.218.2023). 
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Pani Małgorzata Stasiak – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 

w Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt 

uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo, zwracamy się do państwa z prośbą o zaopiniowanie 

uchwały związanej z wyrażeniem woli objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym 

spółki Pomorska Kolej Metropolitalna. Jest to spółka 100% Województwa Pomorskiego. 

Jest w trakcie realizacji projektu, którego częścią jest tzw. PKM Południe, czyli Pomorska 

Kolej Metropolitalna etap II, budowa linii kolejowej nr 250 na odcinku Gdańsk Śródmieście 

– węzeł Kowale. Inwestycja ta składa się z budowy dwóch odcinków, odcinek pierwszy ok 

4 km w kierunku południowych dzielnic Gdańska do pętli Łostowice-Świętokrzyska z 

rozbudową funkcji przesiadkowych węzła przesiadkowego i odcinek drugi o długości ok 

3,5 km do węzła integracyjnego na granicy Gdańska i Kowal z budową tego węzła. 

Realizacja przedsięwzięcia wpisuje się w strategię, o której mówił kolega w pkt 1 na rzecz 

zrównoważonego rozwoju, mobilności, rozwoju transportu zbiorowego m. in. 

nowoczesnego ekologicznego transportu szynowego. Środki w kwocie łącznej 28 mln zł są 

zabezpieczone w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023 – 2026 i będą 

przekazywane etapowo w roku 2023 w budżecie miasta jest kwota 3 mln zł. Po 

podwyższeniu kapitału przy kapitale obecnym jaki ma Pomorska Kolej Metropolitalna 

miasto Gdańsk do końca tego roku będzie posiadało niespełna 1% akcji w kapitale 

zakładowym. Dziękuję bardzo. Jeżeli są pytania to z panem dyrektorem odpowiemy.     
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie doprecyzował, że środki są przekazywane na dokumentację projektową, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1721. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Małgorzatę Stasiak – Głównego Specjalistę w Referacie 

Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1721. (Opinia nr 63-05/518-76/2023) 

PUNKT – 3B 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyznania 

dodatkowych środków finansowych na działania statutowe jednostek 

pomocniczych Miasta Gdańska – druk nr 1723. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXV sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.220.2023). 
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W związku z nieobecnością osoby referującej w imieniu wnioskodawcy pani Sylwii 

Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami projekt uchwały 

przedstawił Przewodniczący Komisji – radny Krystian Kłos. 
 

Następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1723. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska radny Krystian Kłos 

przedstawił projekt uchwały, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 5 głosami za, Komisja przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 

zawarty w druku nr 1723. (Opinia nr 62-04/519-77/2023) 

PUNKT – 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1715. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXV sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.212.2023). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: dzień dobry panie przewodniczący, szanowni państwo, zanim rozpocznę 

omawianie chciałabym poinformować, że jest przygotowana Autopoprawka. My ją 

wysłaliśmy i druk jeszcze bez zebranych podpisów. Chciałam omówić tą autopoprawkę i 

chciałam, żeby państwo mieli to przed oczami.     
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Nie dostaliśmy jej. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czego dotyczy Autopoprawka?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Pakietu inwestycji, dlatego jest obecny pan dyrektor.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pan dyrektor wyczerpie temat.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Uważam, że to jest ważne i duże, dlatego już na Komisji o tym mówię. Jeśli chodzi o budżet 

druk podstawowy zakłada zwiększenie planowanych dochodów miasta na 2023 rok o 

łączną kwotę 7 326 000 zł i na tą kwotę składa się: największą wartością to jest zwrot 
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dotacji oświatowych przekazywanych placówkom oświatowym prowadzonym przez 

podmioty inne niż jednostki samorządu terytorialnego i jest to kwota 4 051 000 zł i to jest 

efekt realizowanych kontroli Wydziału Edukacji w tych placówkach, ale to też widać jaka 

jest efektywność. Ten zespół powstał jakieś półtorej roku temu i już widać efekty.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Z panem dyrektorem Krygerem dość często ten temat poruszam na Komisji Edukacji. Dla 

państwa, którzy nie wiedzą, miasto Gdańsk stworzyło zespół składający się z pracowników 

Urzędu, którzy za dodatkową umowę zlecenia po prostu odwiedzają te wszystkie szkoły 

zaoczne, policealne, i uczestniczą w zajęciach nie tak, że przyjdą, wyjdą, tylko siedzą cały 

dzień i sprawdzają frekwencję na zajęciach. Okazuje się, że ilość korekt składanych zaraz 

po kontroli, albo kar nakładanych po kontroli na te podmioty idą w miliony złotych.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To są korekty z przeszłości i już na bieżąco też pieniądze idą.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Kontrolowani są słuchacze, wykazywani są, że uczestniczą w zajęciach, kontrola wykazuje, 

że jednak nie, a na każdego słuchacza jest przekazywana dotacja i już kilka ładnych 

milionów do budżetu miasta z tego tytułu wróciło. Urząd wzywa do autokorekty, a jeżeli 

nie ma woli autokorekty to jest wszczynane postępowanie administracyjne, żeby te środki 

odzyskać.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Ale to na bieżąco jest robione?  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tak.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

A wstecz to skąd wiadomo?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To są też sprawozdania z lat poprzednich i już na bieżąco też … 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Na bieżąco to łatwiej, bo po prostu się to widzi, a to co było poprzednio? 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Te zwroty to są z lat poprzednich, a już na bieżąco też płacimy mniejsze dotacje, bo te 

szkoły już nie oszukują.       
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Do tyłu ilu lat to dotyczy?  
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Nie potrafię powiedzieć, bo jest składanka, jedna wygrana sprawa sprzed kilku lat, to już 

musiałabym sięgnąć głębiej.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Z 5 czy więcej?  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Mamy dostać zestawienie tych wszystkich kontroli od pana dyrektora Krygera i jak 

dostaniemy takie podsumowanie to też postara się do pani i do państwa radnych też 

przesłać, bo to też jest istotne ile tych milionów zostaje odzyskanych.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jedne są odzyskane, drugie są niewydane.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli oni się przyznają do tego, że wcześniej też nie było tylu słuchaczy? 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tak. Niektórzy wstecz też robią korektę.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak, ale też na bieżąco już też korygują liczbę uczciwie.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Już ileś szkół się zamknęło. Jak się ruszyły kontrole to ileś szkół takich … 

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Wcześniej nie było kontroli? Te kontrole są dopiero od jakiegoś czasu?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Kontrole były rzadziej, bo te zajęcia akurat zaoczne odbywają się w weekendy, więc 

pracownicy musieliby chodzić w weekendy. Poza tym mieliśmy tez czas epidemii i był 

kłopot i w czasie tej epidemii też się przeorganizowaliśmy i jest teraz zespół już 

dedykowany do tych kontroli. One są częstsze i przede wszystkim to są pracownicy, którzy 

chodzą w soboty i w niedziele na te zajęcie i to są regularne kontrole bez zapowiedzi, 

wiadomo, że chodzi oto, żeby było w różnym czasie, ale w miarę regularnie i 

konsekwentnie.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Widać, że zaczęli się pilnować.  
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Więc to jest ta kwota. Pozostałe to 132 000 zł środki z funduszu przeciwdziałania covid na 

realizację zadania refundacja podatku VAT od paliwa gazowego. Wpływ z tytułu refundacji 

wydatków poniesionych na realizację zadań zleconych z zakresu gospodarowania 

nieruchomościami, które zostały sfinansowane ze środków własnych w 2022 roku kwota 

109 000 zł. Korekta kwoty z Funduszu Dopłat dla Towarzystwa Budownictwa Społecznego 

Motława 123 000 zł i zmiana ta wynika z weryfikacji wniosków o bezzwrotne finansowanie 

finansowe wsparcie złożonych do Banku Gospodarstwa Krajowego i zmian kosztów 

przedsięwzięcia. Wpływy, dochody realizowane przez placówki pomocy społecznej Dom 

Pomocy Społecznej Polanki kwota 319 000 zł z różnych tytułów i te kwoty przeznaczamy 

na wydatki tej placówki. Dochody realizowane w ramach czy z powodu projektów unijnych 

220 000 zł. Są to projekty głównie edukacyjne. Dochody realizowane przez Gdański 

Ośrodek Sportu, wpływy z wynajmu i dzierżawy nieruchomości 545 000 zł oraz sprzedaż 

biletów i karnetów na wejścia na obiekty sportowe z udostępnieniem miejsc postojowych 

na administrowanych przystaniach jachtowych kwota 1 180 000 zł. Łącznie 1 725 000 zł 

również przeznaczamy je na wydatki Gdańskiego Ośrodka Sportu. Dotacje unijne 

projektów ERASMUS Gdańsk miastem zawodowców łącznie 837 000 zł. Po stronie 

wydatków planowane wydatki zwiększają się o kwotę 7 403 000 zł. W Biurze Kultury 

przenosi się środki z rezerwy celowej jednostek pomocniczych na łączną kwotę 152 000 zł 

i to są środki dzielnic Jasień, Matarnia, Wrzeszcz Dolny, Wrzesz Górny, Zaspa Młyniec. 

Wojewódzka Biblioteka Publiczna otrzymuje 69 000 zł i tutaj to również inicjatywy rad 

dzielnic Chełm, Jasień oraz Orunia Górna, Przeróbka, Stogi, Suchanino, Wrzeszcz Dolny. 

Biblioteka pod kotem i myszą Zaspa Młyniec, Żabianka, Wejhera, Jelitkowo. Środki w 

wysokości 100 000 zł z Wydziału Edukacji do Biura Prezydenta ds. Kultury przeznacza się 

na zwiększenie dotacji dla Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego na zabezpieczenie 

biletów na spektakl 1989 dla uczniów samorządowych jednostek oświatowych. Przenosi 

się środki w kwocie 63 000 zł z działu 600 w Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni do Biura 

Prezydenta ds. Kultury z przeznaczeniem na odtworzenie grafik stanowiących zasoby 

galerii zewnętrznej miasta w związku z prowadzanymi pracami naprawczymi zadaszeń 

przejścia podziemnego pod Podwalem Przedmiejskim. O 30 000 zł zwiększa się dotację 

podmiotową Gdańskiego Teatru Miniatura z przeznaczeniem na dotację podmiotową dla 

Gdańskiego Archipelagu Kultury na realizację zadania kulturalna Stacja Siedlce w ramach 

budżetu obywatelskiego 2023. W Biurze Prezydenta ds. Sportu jak już mówiłam zwiększa 

się planowane wydatki w jednostce budżetowej Gdański Ośrodek Sportu o kwotę 

1 725 000 zł. Tę kwotę przeznacza się na bieżące funkcjonowanie w zakresie pokrycia 

kosztów bieżących napraw i remontów utrzymywanych obiektów, zwiększenia 

wynagrodzeń oraz wyższych opłat za wywóz odpadów komunalnych. W Wydziale Rozwoju 

Społecznego łącznie zwiększamy planowane wydatki o 5 564 000 zł. Na tę kwotę składają 

się zadania: środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 132 000 zł czyli te środki 

pochodzące z dodatkowych dochodów, zakup energii w placówkach oświatowych 489 000 
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zł, realizacja programu ERASMUS 284 000 zł, dotacje dla samorządowych placówek 

oświatowych 4 051 000 zł, czyli zwiększone dochody przeznaczamy na te regularne 

obowiązkowe dotacje dla placówek oświatowych na poziomie szkół podstawowych. 

Bieżące funkcjonowanie Domu Pomocy Społecznej Polanki 319 000 zł. Są to środki 

wypracowane przez dom pomocy i te środki przeznacza się na zakup mediów, naprawę 

dachu, orynnowanie, zakup usług medycznych i gastronomicznych oraz organizacji super 

wizji dla pracowników i dyrektora Domu Pomocy Społecznej Polanki. W Wydziale 

Projektów Inwestycyjnych w samym druku uchwały o kwotę 70 000 zł zwiększa się 

planowane wydatki i środki przeznaczone są na zadania realizowane przez rady dzielnic 

w tym środki na dodatkowe zadania rad dzielnic z omawianej wcześniej uchwały, czyli ta 

uchwała dla Suchanina pojawia się zadanie dla Suchanina pojawia się w druku 

podstawowym. To jeśli chodzi o sam druk uchwały.  

Jeśli chodzi o Autopoprawkę poważne zmiany w zakresie dochodów. Zwiększa się 

planowane dochody z tytułu subwencji w części drogowej na zadanie inwestycyjne pn. 

Rozbudowa ulicy Budowlanych w Gdańska. Zgodnie z zawiadomieniem Ministra Finansów 

otrzymaliśmy 4 161 000 zł. Zwiększa się dofinansowanie z Funduszu Dopłat na 

modernizację, przebudowę schroniska dla osób bezdomnych przy ul. Równej 14 w 

Gdańsku i o kwotę 4 820 000 zł zwiększamy planowane dochody. Wprowadzamy do 

budżetu wpłatę gdańskiej spółki Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego z tytułu 

udziału finansowego w kosztach przebudowy układu odwodnieniowego na terenie po 

byłych zakładach naprawczych taboru kolejowego ZNK w Gdańsku. Jest to kwota 

2 000 000 zł. Zwiększamy dochody i wydatki z tytułu wzrostu udziału gminy w wydatkach 

na utrzymanie wynikające ze wzrostu liczby dzieci pochodzących z miasta Gdańska 

umieszczonych w pieczy zastępczej oraz placówkach opiekuńczo-wychowawczych na 

terenie miasta Gdańska i innych powiatów i przebywających w tych rodzinach i 

placówkach powyżej 3 lat. Jest to kwota 3 982 000 zł. Zwiększa się dochody z tytułu wpłaty 

inwestorów stanowiących udział finansowy w kosztach budowy ronda Starogardzka, 

Niepołomicka, Czerska zgodnie z art. 16 ustawy o drogach publicznych. Inwestorzy wpłacą 

1 360 000 zł. Zwiększone dochody przeznaczamy na dofinansowanie prowadzonych przez 

Gdański Archipelag Kultury działań w teatrze leśnym we Wrzeszczu 50 000 zł. 

Przeprowadzenie konkursu dotyczącego wykonania koncepcji rewaloryzacji obszaru 

Placu Solidarności 150 000 zł. W Wydziale Gospodarki Komunalnej 750 000 zł z czego 

30 000 zł na zakup dla Gdańskiego Ogrodu Zoologicznego karmy dla zwierząt. 70 000 zł 

również dla Gdańskiego Ogrodu Zoologicznego na działanie związane z działalnością 

adopcyjną zwierząt prowadzoną przez schronisko Promyk. Zwiększa się dotację 

przedmiotową dla Gdańskich Nieruchomości o 650 000 zł i ta zostanie przeznaczona na 

rozbiórkę budynku przy ul. Azymutalnej 8 i jest to kwota 150 000 zł. 500 000 zł rozbiórka 

przez Gdańskie Nieruchomości budynku przy ul. Łowickiej 2 i budynku przy ul. Steczka 17 

a do d wraz z komórkami gospodarczymi, które stanowią zagrożenie pożarowe. Jest duży 

pakiet zmian inwestycyjnych. Poproszę pana dyrektora. W treści autopoprawki będzie 
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takie duże zestawienie. Ono będzie korygowało uzasadnienie. Łącznie w 2023 r. zwiększa 

się planowane wydatki o 391 000 zł, a w 2024 i 2025 zwiększa się odpowiednio o 

14 800 000 zł w 2024 i w 2025 o 1 000 000 zł i te zwiększenia są możliwe dlatego, że 

zwiększając planowane dochody jednocześnie zmniejszamy planowany dług o 11 mln zł i 

ten dług przenosi się na rok 2024 zwiększając limity na inwestycje, które to limity 

pozwalają na przesunięcia sumujące się na te zwiększenia. Jeśli chodzi o szczegóły to 

poproszę pana dyrektora.  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

W dużym skrócie te pozycje wydatkowe dotyczą przesunięcia środków na adaptację 

budynku przy Szpaki, zabezpieczenie środków brakujących na przestrzeń sportowo-

rekreacyjną boisko wielofunkcyjne przy Podleckiego. W modernizacjach obiektów 

oświatowych są to środki wprowadzane do 2024 roku, ale one już pozwalają nam ogłaszać 

teraz przetarg, będą pozwalały po sesji ogłaszać przetargi na kolejne obiekty modernizacje 

oświatowych, które są gotowe pozwolenia na budowę, natomiast środki, które mieliśmy 

w tym roku te środki już zostały spożytkowane, ogłoszone wcześniej przetargi, więc tutaj, 

żeby nie czekać na kolejne ruchy, już chcemy zadziałać. Podobnie są to środki potrzebne 

na Hevelianum, na kompleks Bożego Ciała, zadanie, które jest w trakcie budynki D i E. W 

przypadku wspomnianej ul. Budowlanych mamy też środki na dodatkową komunikację 

zastępczą, która się dzieje, teraz została przeliczona ponownie i tutaj też uwzględnia to 

kwota 650 000 zł. W basenach z jednej strony kończymy i chcemy doprowadzić zadanie 

przy Szkole Nr 2 przy Marusarzówny. Ono jest w trakcie i tu pojawiają się koszty 

dodatkowe z jednej strony nieprzewidziane, z drugiej też będące skutkiem tego, że 

musieliśmy się tam rozstawać z wykonawcą i powoływać nowego. Już jest oczywiście na 

budowie i budowa trwa i pojawiają się te koszty i też chcemy dokończyć wspomniany 

basen przy Kaczyńskiego. Tam też mieliśmy historię o konieczności rozstania się z 

wykonawcą i teraz dokładamy te środki, żeby tą możliwość zrealizować. Podobnie też 

węzeł integracyjny Gdańsk Główny chodzi tutaj o przejście dla pieszych przy dworcu, które 

miało się zakończyć w tym roku, natomiast mamy tam jeszcze przesunięcia związane z 

decyzjami administracyjnymi i też wcześniej rozmawialiśmy i te środki dlatego 

przesuwamy. Skorzystaliśmy też ze zmiany przepisów. Państwo pamiętacie tam była taka 

historia z panem Wojewodą, który nie wyraził zgody, potem weszły w życie przepisy, które 

nam pozwoliły tutaj to odstępstwo jednak procedować. Też jeszcze tu warto wspomnieć 

o przesuwaniu środków na dokumentację GPW, czyli Nowej Politechnicznej według zadań, 

bo pozyskiwanie dokumentacji się przesuwa, więc płatności też będą w roku 2024 i też 

jeszcze mówimy o środkach, które są potrzebne na pozyskanie dokumentacji na szkołę 

Morenowe Wzgórze. Mówimy też o Szańcu Zachodnim, gdzie jak państwo wiecie 

napotkaliśmy w trakcie remediacji na zinwentaryzowane wcześniej zanieczyszczenia i tutaj 

musimy po prostu za chwilę będziemy mieli zgodę RDOŚ-u na wydobycie czy utylizację 

tych zanieczyszczeń i w związku z tym są środki, trzeba dołożyć tych środków, łącznie w 
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dwóch latach to są kolejne 2 mln zł. Też ze zmian jest współpraca z Gedanią jeśli chodzi o 

wkład własny do zdobytego dofinansowania na obiekty z Ministerstwa Sportu. W zasadzie 

z takich większych, istotnych elementów to o wszystkich powiedziałem.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Chodzi o Gedanię przy Hallera?      
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Tak. Na tych obiektach ona po prostu zdobywa dofinansowania i wtedy jest wkład własny 

ze strony miasta uruchamiany podobnie jak był ostatnio uruchamiany na Halę Olivia na 

Stoczniowiec.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mogę się dowiedzieć, bo tam jak przejeżdżam na Hallera koło Gedanii to widzę, że tam się 

coś dzieje, bo tam był taki teren wolny przed tymi halami do gry w piłkę.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tak, tam takie balony są.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Tak. I teraz się coś dzieje. Co tam się właściwie dzieje w tej chwili? To jest właśnie to?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

To jest kolejny program rozbudowy.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli kolejne takie hale budują? Czy co tam jest?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

To jest program na boisko i Gedania cały czas rozbudowuje tą swoją ofertę.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jest i szkoła i klub sportowy, i oni w dużej części dzielą ten teren. Tam na początku jest 

parking, później jest boisko.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Ale na tym otwartym teraz już jest zaorane.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Być może likwidują parking i przenoszą go w stronę Uczniowskiej i tutaj boisko by było 

dobrym rozwiązaniem. Cały czas jest problem z tym wjazdem na teren Gedanii od Hallera. 

Tam jest ciasno, rozjechane i dość niebezpiecznie, bo tam i rowery, itd., więc być może 
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zacznie się ten ruch na Gedanię odbywać tam, gdzie jest wskazany docelowy, czyli wjazd 

od Uczniowskiej, bo tam oni mają dojazd od Uczniowskiej.  
 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Jest.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Nawet nie wiedziałam, że tam jest dojazd. Musze się przejechać i zobaczyć.  
 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Tam jest właściwie ślepa ulica, tam się jedzie wzdłuż ogródków działkowych.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

I to chcą pewnie uruchomić. Bo rzeczywiście na Hallera to jest ciasno.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

I cało to przejście dla uczniów szkoły, ale też ten wjazd … 
 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Powiedzmy szczerze, że tam też nie będzie idealnie, bo tam jest wąsko, a do tego parkują 

pojazdy tych osób, które mają tam ogródki działkowe, więc tam też trzeba będzie 

popracować nad tym wjazdem.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Ale ciągiem takim głównym jest ta Hallera, i ta trasa międzynarodowa i w sezonie tam jest 

naprawdę… Niestety ciasno. Zawsze w tej starej zabudowie mamy ten problem, że jest 

ciasno.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Chciałam jeszcze zapytać o Budowalnych. Czy jest też tak, że, bo dostaliśmy w tym roku 

dofinansowanie teraz, dostaliśmy tyle ile chcieliśmy czy mniej?   
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Niewiele mniej. 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Dostaliśmy 200 000 zł mniej.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Jest niewielka różnica, jest to przycięcie ogólne. To nie jest jakby przycięcie dla Gdańska, 

ponieważ komisja, która decydowała o przyznaniu środków Komisja Infrastruktury 

generalnie żeby się w tej puli zmieścić dokonała takiego przycięcia. Dla nas oznacza tą 

skalę.  
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Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

To jest na projektowanie?  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Nie, to jest na budowanie. Subwencja drogowa ma taką zasadę, że występuje się o 

dofinansowanie do 50% wydatków danego roku budżetowego oczywiście 

kwalifikowanych. My więc tak jak było do tej pory Kartuska z ulic ostatnio, teraz 

przeszliśmy na Budowlanych to jest to dofinansowanie, o które występujemy na zasadzie 

właśnie 50% wydatków danego roku. 

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  

My tych pieniędzy nie wprowadzamy po stronie wydatków na ul. Budowlanych, bo te 

pieniądze są zagwarantowane, bo inwestycja leci, to jest dodatkowy bonus i dzięki temu 

jesteśmy w stanie zmniejszyć planowany dług w bieżącym roku i sobie odbudować limity 

na przyszły rok na nowe zadania. Czyli te pieniądze zostają w inwestycjach, ale nie 

zwiększają wydatków w bieżącym roku.  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Byśmy nie mogli gdyby nie było tego zabezpieczenia nie moglibyśmy uruchomić w ogóle 

tego zadania, zabezpieczamy ze swoich a występujemy o taką trochę refundację.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  

Tak, bo te decyzje są na przełomie kwietnia, maja, a wprowadzenie w czerwcu tak 

naprawdę uniemożliwiałoby rozpoczęcie, bo kiedyś czekaliśmy z mostem w Sobieszewie 

to rozpoczęliśmy we wrześniu, podpisaliśmy umowę we wrześniu i tak naprawdę 

zaliczkami musieliśmy zadziałać, żeby skonsumować te pieniądze, więc po prostu trzeba 

wyłożyć i zaryzykować i złożyć wniosek.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Chciałem dopytać o DPS Polanki, bo tam była kwota przeszło 300 000 zł.  Ona ma teraz 

być dedykowana orynnowaniu i pracom około dekarskim, itd., bo z tego co kojarzę to pan 

dyrektor pięć lat temu programował całą inwestycję i tam się duży remont zadział. 

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Ale jeszcze mają dach do zrobienia.  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Tam były prace, nazwijmy to, wewnątrz kubatury i elewacji, bo zdobywano dodatkowe 

powierzchnie anektując balkony, nawet wręcz w ten sposób, żeby jak największa była 

przestrzeń i te prace tam się działy można powiedzieć w środku, bardzo zresztą sprawnie, 
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bo byli przenoszeni pensjonariusze z jednego skrzydła na drugie w tym czasie to pierwsze 

było robione, wszystko działo się wewnątrz kubatury.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Moje pytanie było po to postawione, bo bałem się, że będziemy coś remontować co chcilę 

temu było. A to kolejna część zadania.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Też na działalność bieżącą.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Czyli częściowo znaczone pieniądze na działalność, a częściowo na kolejną de facto 

inwestycję w budynek.  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Taką bardziej naprawę można by było powiedzieć.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Ale to jako inwestycję prowadzimy? Czy nie?  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Nie, to jest w bieżących. Taki remont dosłownie.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Czyli nie ma tutaj procedury przetargowej?  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Nie.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jeśli będzie to mała pewnie. To wszystko dam dom pomocy pani dyrektor już sama bierze 

na siebie prace.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Pół zdania o Budowlanych. Oni tam zgodnie z harmonogramem póki co?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Tak.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Tam dzieje się. Cały czas są prace. 
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Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Jakie koszty pochłonie ten basen przy Kaczyńskiego? Jakie to są koszty? Ile pochłonie ta 

budowa basenu?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Na pewno nie podamy teraz kosztu ostatecznego, dlatego, że w sytuacji, kiedy jest … ten 

koszt docelowy będzie się składał z dwóch części, to co jest niezbędne do rozliczenia się z 

pierwszym wykonawcą, który jednak pewien zakres prac wykonał, który musi być według 

przepisów rozliczony i tam jeszcze będzie być może dyskusja jakaś związana z tym, że 

strony będą różnie podchodziły do tego co uważają, że powinno być zapłacone, ale to na 

inwestycjach tak w takich przypadkach może to wystąpić i druga część bardzo ważna, 

która będzie ofertą i de facto umową i wykonaniem tego, kto wejdzie po generalnym 

wykonawcy i dokończy prace i wtedy będziemy mogli państwu podać, że ten basen na 

Kaczyńskiego jego modernizacja kosztowała łącznie tyle złotych. Dzisiaj te środki, które 

zabezpieczamy zakładamy, że nam po prostu wystarczą. To nie jest w jakimś przeliczeniu 

co do złotówki, więc to podamy, żeby nie podawać dwa razy tej kwoty.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

W tej chwili już firma weszła i jest tam remont robiony, tak? Czy jeszcze nie ma tej firmy?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Jeszcze nie ma. Jesteśmy po inwentaryzacji, rozliczamy się i musimy wybrać nowego, wiec 

wybranie nowego i zakończenie i to co my dzisiaj fizycznie szacujemy, że uda się zakończyć 

te prace to ciągle ten rok kalendarzowy, że w tym roku skończymy. Oczywiście tu już się 

nie da wycelować w rozpoczęcie roku szkolnego, w takie oddanie basenu. Oby nam to 

wyszło w tym roku, także jesteśmy na takim etapie, gdzie niebawem pewnie poznamy i 

wtedy będziemy mogli podać koszty. W tej samej puli jest jeszcze kończymy 

Marusarzówny, więc nie wydzielamy tych basenów osobno w budżecie. Widzą państwo 

jedną pulę modernizacje basenów przyszkolnych.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Odnośnie modernizacji oświatowych, bo tam była kwota 400 000 zł.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Nie, oświatowe to są dwa razy po 3 mln zł.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Jakie to są modernizacje? 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Przepraszam jest 3 i 2 mln zł, jest razem 5 mln zł i dokładnie będzie to Szkoła Podstawowa 

nr 49 przy Legionów i XIX Liceum. Legionów to jest dostosowanie budynku do przepisów 
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przeciwpożarowych wraz z modernizacją pomieszczeń, a XIX LO przy Pestalozziego to jest 

przebudowa Sali gimnastycznej wraz z zapleczem sanitarno-szatniowym.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czyli są dwie szkoły.  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Tak, one są  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tam sala jest dzielona między XIX LO i dwójką. Tam był problem ten obciążeniowy… 

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Tak, tam były ekspertyzy. 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

I to jest remont po całości?  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Ten zakres jest dopasowany do wyników ekspertyzy. 

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Ale to cały czas jest jedna sala gimnastyczna? Tak jak było? 

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Tak. Z tego co wiem to nie będzie tam dzielenia.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Dziękuję.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1715. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1715. (Opinia nr 63-05/520-78/2023) 
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PUNKT – 5 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1716. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXV sesji Rady Miasta Gdańska z 22 

czerwca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.213.2023). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: też omówię z autopoprawką, ponieważ ona w dużej mierze jest skutkiem 

wcześniej omówionej autopoprawki do budżetu. Jeśli chodzi o podstawowy druk 

Wieloletniej Prognozy Finansowej to dokonywane są zmiany w dochodach i w dochodach 

majątkowych w ramach projektu Gdańsk Miastem Zawodowców zmniejsza się o          

16 298 zł.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

To wynika z budżetu? Czy to jest coś innego? 

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak, z budżetu.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pani Skarbnik to co było w budżecie to pomińmy, tylko te zmiany, które są poza budżetem 

proszę.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Dobrze. Pojawiają się w zakresie dochodów bieżących działania koordynujące i 

nadzorujące system edukacji. W 2023 do 2025 r. wprowadza się dodatkowe dochody. W 

bieżącym roku 748 000 zł, w 2024 r. 68 000 zł i w załącznikach WPF-ie właściwie wszystko 

to są konsekwencje zmian w budżecie. Jeśli chodzi o Autopoprawkę to również 

konsekwencje wynikają z wprowadzonej autopoprawki łącznie z tym, że w załączniku nr 1 

korygujemy planowane przychody z tytułu obligacji przenosząc z tego roku na przyszły 11 

mln zł. To czego nie było w budżecie na modernizację nawierzchni dróg na terenie 

Gdańska w 2025 r. zwiększamy limit wydatków o 1 mln zł. Zwiększenie limitu wydatków 

wynika z uzyskania w wyniku przetargu na budowę sieci wodociągowej oraz sieci 

kanalizacji sanitarnej w ulicy Modrej w Gdańsku kwoty wyższej niż planowana. Nowe 

przedsięwzięcie w załączniku nr 2 wykaz przedsięwzięć do WPF dodaje się nowe 

przedsięwzięcie i ono jest pod nazwą budowa punktu selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych przy ul. Meteorytowej w Gdańsku. Ustala się limit wydatków w 2025 r. 5 mln 

zł, w 2026 r. 1 mln zł, łącznie wartość projektu 6 mln zł. Powyższe środki stanowią 
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zabezpieczenie wkładu własnego w związku z możliwością wystąpienia o dofinansowanie 

realizacji zadania z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Szacunkowy koszt zadania wynosi 9,5 mln zł co oznacza, że będziemy się ubiegali o dotację 

w kwocie 3,5 mln zł.  

Zmiana, którą sygnalizowałam na poprzedniej Komisji, obiecałam, że wrócę, czyli wynik 

rozmów w Regionalnej Izbie Obrachunkowej, rozmawialiśmy, nie udało się przekonać pań 

do przywrócenia wydatków na dokapitalizowania i też dotacje, bo dotacje też zostały 

usunięte i uzgodniliśmy tak, że szczegóły związane z dokapitalizowaniem spółek czyli tych 

spółek, które jeszcze w zeszłorocznym WPF-ie były, a zniknęły w nowelizacji są teraz w 

załączniku nr 3. Dostaną państwo autopoprawkę i w pkt 2.6 prognozowane wydatki z 

tytułu dokapitalizowania spółek, każde dokapitalizowanie, które kiedyś było i na które 

powinniśmy rezerwować środki, bo mamy różnego typu umowy będą rozpisane, czyli 

każde przedsięwzięcie z kwotami w każdym roku w zakresie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej w tym horyzoncie czasowym w jakim ona obowiązuje, a zobowiązanie ze 

strony Regionalnej Izby jest takie, że porozmawiają w Ministerstwie Finansów i też w 

swoim gronie, aby rozszerzyć w Wieloletniej Prognozie Finansowej rodzaj przedsięwzięć 

polegających właśnie na realizacji przedsięwzięć przez spółki miejskie, ponieważ 

dokapitalizowanie w rozumieniu RIO nie ma znamion wydatku miasta na przedsięwzięcie, 

tylko to dokapitalizowanie spółki spółka realizuje, niemniej my mamy zobowiązania 

wobec spółek właśnie umowy inwestycyjne czy z PKM-ką na przykład, ale też z TBS-ami, 

że my zobowiązujemy się do zwiększenia kapitału spółki na rzecz budowy budynków 

komunalnych i na tej podstawie spółki ubiegają się o dofinansowanie, więc w naszym 

rozumieniu to są przedsięwzięcia. To, że to jest taki model finansowania, tak sobie 

wybraliśmy. My realizujemy np. budownictwo komunalne w taki sposób i też 

przekonywaliśmy panie, aby powalczyły oto.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Ale rozumieją to?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Rozumieją. Więcej zrozumiały niż dotychczas, ponieważ Regionalna Izba Obrachunkowa 

patrzyła na Wieloletnią Prognozę Finansową i te wszystkie załączniki tak jak to chce widzieć 

Ministerstwo Finansów. Czyli tak jakby nasza uchwała była dokumentem dla Ministra 

Finansów. Ja przekonywałam i myślę, że przekonałam, że to jest nasze narzędzie 

zarządcze, że to jest narzędzie dla nas, dla państwa i dla mieszkańców. Mieszkańców nie 

interesuje co jest w załączniku nr 1, te wszystkie cyferki, wskaźniki, mieszkańców 

interesują przedsięwzięcia wpisane w załączniku nr 1, chcą zobaczyć ile przeznaczamy na 

różnego typu przedsięwzięcia i usunięcie ich z uchwały to jest ze szkodą dla tej uchwały, 

więc panie obiecały, że zawalczą oto, żeby pojawiła się nowa kategoria wydatków tak jak 

mamy przedsięwzięcia bieżące, majątkowe, finansowane ze środków unijnych, ze 
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środków własnych, tak będą tutaj też realizowane w formie dokapitalizowania, więc mam 

nadzieję, że to się wydarzy, a póki co ponieważ załącznik nr 3 taki opisowy jest integralną 

częścią Wieloletniej Prognozy Finansowej będziemy te szczegóły zawierać w tym 

załączniku i to się już tutaj w autopoprawce się pojawia.   

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Przez chwilę nie mieliśmy tego.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Było w budżecie, ale nasze umowy są wieloletnie. To nie jest tak, że my dzisiaj sobie 

postanawiamy i jutro jest.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pani dyrektorze było o PSZOK-ach i chciałem spytać co z PSZOK-iem na Hynka?  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

PSZOK Hynka i Uczniowska on idzie w jednym pakiecie. Umowa o dofinansowanie teraz 

jest podpisywana i będziemy procedować, dostaliśmy środki.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czyli zaraz się rozpoczynają.   

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Ile PSZOK-i mają kosztować? Ta Elbląska na Rudnikach ile kosztowała?  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Trudno powiedzieć z pamięci, ale nie jest to tanie, ale z tego powodu, że jest tam 

specjalistyczny sprzęt i sposób realizacji.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Teraz jest planowany wydatek 9,5 mln zł, z czego dotacja 3,5 mln zł.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Wydaje mi się, że ten na Meteorytowej wartość jest mniej więcej oszacowana na 

podstawie tych dotychczasowych.  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Przypomnę, że on wraca do gry, on miał być razem z Rudnikami Elbląską, natomiast udało 

się wynegocjować z NFOŚ, że wyciągniemy go z projektu, Elbląska została i to 
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dofinansowanie do niej, natomiast teraz jest prowadzony nabór przez NFOŚ i dlatego też 

aplikujemy o Meteorytową jako osobny projekt.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Czyli ta Hynka, Uczniowska to jest jak mamy 2023 rok to 2025 mniej więcej wybudowanie.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

2024.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

A z kolei Meteorytowa 2025-2026?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1716. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1716. (Opinia nr 63-05/521-79/2023) 

PUNKT – 6 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać w tym punkcie głos?  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Chciałabym zapytać o Szkołę Specjalną, w której byliśmy ostatnio na Komisji Edukacji. Jaka 

jest nadzieja na to, żebyśmy na Komisji Strategii i Budżetu mogli na przyszły rok, tam jest 

jakaś kwota, która jest zaplanowana, tam jest remont, ale tam padły pewne deklaracje. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Właśnie za chwilę będą z panią Skarbnik rozmawiał. Myślę, że to będzie dobry moment, 

żeby zgłosić to co pani radna mówi. Przypominam, że na Komisji sierpniowej będziemy 

składać, możemy jako Komisja złożyć wnioski do budżetu na przyszły rok. W związku z tym 

myślę, że to jest czas, żebyśmy przepracowali to jako radni przez te dwa miesiące osoby, 

które są zainteresowane i taki wniosek na Komisji złożyli w sierpniu.   
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Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Myślałam, że coś pani nam potwierdzi.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czyli to Komisja sierpniowa. Chciałem zaznaczyć, że mamy ją w planie na 28 sierpnia. Mi 

ten termin nie pasuje i proponuję, żebyśmy spotkali się tuż przed sesją o 8:00 w czwartek.  
 

Członkowie Komisji wyrazili na powyższą zmianę zgodę. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Mamy tam zaplanowaną informację o budżecie obywatelskim to przeniesiemy to na 

kolejny miesiąc na wrzesień.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jeszcze jedna rzecz. Nie ma tego w programie, ale chciałam, żebyście państwo wiedzieli. 

Zmieniła się ustawa o finansach publicznych, która zwalnia nas z obowiązku składania 

sprawozdania w formie opisowej za I półrocze. W związku z tym nie będzie książkowego 

wydania sprawozdania za I półrocze, takiego opisowego, ale będziemy umieszczać na BIP-

ie takie informacje miesięczne, takie jaki wysyłamy, które przygotowujemy w formatce 

Unii Metropolii, bo tam jest zarówno cały budżet i podział na wydatki, dochody i taką 

informację będziemy zamieszczać miesięczną.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy to jakoś narastająco będzie?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak, bo co miesiąc będzie nowa kwota wartości. Już tych książek nie będziemy drukować.   
 

Następnie przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

Koniec -  godz. 17:10 
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